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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért a legkiszolgáltatottabb embertársaink szenvedik el leginkább a kormányzati
megszorításokat, avagy mi lesz a Polgárdi otthonban élő sérült emberekkel?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon miniszter úrhoz . A
kérdésre írásban várom válaszát .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint azzal Ön is bizonyára egyetért a szociális otthonokban, az ápoló intézményekben
élő embertársaink a legkiszolgáltatottabb sorsban élő emberek ma Magyarországon .
Meglátásom szerint a kormánynak is különösen nagy gondot kellene fordítania arra például,
hogy a Polgárdi településen működő intézményben élő sérült gyerekek és felnőttek a lehető
legjobb ellátást kapják . A 2007. évi központi költségvetés elfogadásával azonban a
kormánypártok a kormány előterjesztésére súlyos anyagi hátrányt okoztak az intézmény
fenntartójának, a megyei önkormányzatnak, mivel drasztikusan csökkentették a szociális
normatívát. A kormányzati intézkedések eredményeképp még a saját bevételi forrásokat is
elvonták a megyéktől, így az általuk üzemeltetett intézmények még nehezebb helyzetbe
kerültek .

A Polgárdiban működő otthon 1979-ben kezdte meg működését az M7-es autópálya
felvonulási épületeinek átalakításával, 60 férőhellyel . Fokozatosan 140 férőhelyre
fejlesztették fel az intézményt, melyhez a feltételek nem kerültek teljes mértékben
kialakításra. A szociális törvény hatályba lépéséig az intézmény egészségügyi
gyermekotthonként működött . 1993-tól a Fejér megyei szociális intézményi ellátórendszer
része, mint ápoló-gondozó otthon . Feladata egyrészt az 1 éves koron túli súlyos értelmi és
halmozottan akadályozott gyermekek ápolása . 1996-tól profilja bővült, a gyermekkorúakon
túl felnőtt korúak teljes körű ellátását is biztosítja. A szociális törvényből adódó intézményi
alapfeladatán túl - a gyermekkorúakra tekintettel - az oktatási törvény által előírt feladatokat is
biztosítania kell. A kedvezőtlen építészeti adottságok miatt az intézmény fokozatos, teljes
körű kiváltása indokolt lenne új beruházással, azonban erre a jelenlegi gazdasági helyzetben
nincs sok esély. A Fejér Megyei Önkormányzat az elmúlt években az intézmény címzett
támogatással történő kiváltására többször is nyújtott be pályázatot, de ezeket az illetékes
minisztérium elutasította . A lakók jelenleg 3 gondozói egységben vannak elhelyezve életkor,
nem, mozgáskorlátozottság, értelmi akadályozottság szerint . A fenntartó önkormányzat a
szakképzettségi szint növelését - a súlyos anyagi gondok ellenére, erőn felül teljesítve -
folyamatosan támogatja. A magas férőhely számot a fenntartó önkormányzat 1998-as
döntésével 120 főre csökkentette, ezzel a gondozási feltételeket némileg javította .
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Ugy gondolom, hogy a kormányzati megszorítások, a fenntartó önkormányzat
megsarcolása nem elsősorban a hivatalnak jelent gondot, hanem az intézményben élő
egyébként is fokozottan hátrányos helyzetű sérült gyerekek, felnőttek életkörülményei
rosszabbodnak .

A Fejér Megyei Közgyűlés Elnökének kezdeményezésére, a megyei önkormányzatok
támogatásával a Fejér Megyei Önkormányzat az általa fenntartott intézményekben élő
emberek érdekében a közelmúltban az Alkotmánybírósághoz fordult, a fenntartókat érintő
állami finanszírozási rendszer alkotmánysértő jellegének megállapítására .

Tisztelt Miniszter úr!

• Mint az önkormányzatok működését felügyelő miniszter kíván-e valamit tenni annak
érdekében, hogy az adott intézményben élő sérült embertársaink helyzete javuljon?
Kérem vázolja részletesen elképzeléseit!

•

	

Kérem, vázolja, milyen fejlesztéseket tervez a kormány, a szociális szakellátó
intézményekben, az ellátottak életkörülményeinek javítására?

•

	

A fentiekben kifejtett tények alapján, hogyan várja el a kormány a kötelező feladatok
végrehajtását az önkormányzatoktól, úgy, hogy a megfelelő forrásokat nem biztosítja?

• Hogyan fordulhat elő az Ön véleménye szerint ma Magyarországon az, hogy a
legkiszolgáltatottabb helyzetben élő embertársaink életkörülményei romlanak a
leginkább a kormányzati megszorítások eredményeként?

Várom megtisztelő válaszát .

Székesfehérvár, 2007 . augusztus 12 .

Dr. G gl Árp d
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